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                Obec Horný Lieskov             
                   Horný Lieskov 155, 018 21 Dolný Lieskov 
 

 

 

 

                                             Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Horný Lieskov 

konaného dňa 02. 04. 2025 
___________________________________________________________________________ 

 

Prítomní:           

                        Poslanci : Ing. Andrej TORDA, Miroslav KOŠTIAL, Jozef ŠVEC, 

                                          Jozef PAVLÍK, Miroslav PAVLÍK 

 

Neprítomní:  Michal Gločka, starosta obce    

Ing. Jarmila KUŠNIEROVÁ, hlavná kontrolórka obce 

                          

Ďalší prítomní:  Eva KARDOŠOVÁ, zamestnankyňa Obce 

 

Verejnosť:        p. Emília Košútová, p. Veronika Baďurová, p. Mgr. Miloš Červenák 

                          

                                                        

Program: 

 

1. Otvorenie a schválenie programu rokovania 

2. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

3. Priebežné plnenie rozpočtu, schvaľovanie zmien v rozpočte 

4. Správa z kontroly majetku za rok 2024 

5. Návrh rokovacieho poriadku OZ v Hornom Lieskove 

6. Záverečný účet obce za rok  2024  

7. Príkaz na inventúru majetku obce za rok 2024 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

K bodu 1.: Otvorenie zasadnutia a schválenie programu rokovania 

 

Rokovanie OZ  otvoril Ing. Andrej Torda, zástupca starostu obce, ktorý privítal všetkých 

prítomných a ktorý sa rovnako ako všetci prítomní dozvedel o skutočnosti, že bude viesť 

zasadnutie obecného zastupiteľstva, tesne pred jeho začatím a to na základe písomného 

poverenia, ktoré mu starosta obce zanechal na svojom pracovnom stole. Napriek tomu, že 

starosta obce vedel o svojej práceneschopnosti od 01. 04. 2025, ako to uviedol v písomnom 
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poverení, neinformoval o tom v dostatočnom časovom predstihu všetkých poslancov a teda aj 

svojho zástupcu, aby sa mohol vopred pripraviť a oboznámiť sa podrobnejšie o jednotlivých 

bodoch zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré bude viesť. Všetci prítomní zároveň 

skonštatovali, že spôsob, akým starosta obce informoval o svojej práceneschopnosti 

(zanechaním písomného poverenia na svojom pracovnom stole tesne pred začatím zasadnutia 

obecného zastupiteľstva), je neprípustný a poľutovaniahodný. Celý tento postup a prístup 

starostu obce zrejme vychádza z opodstatnenej kritiky vo vzťahu k jeho spôsobu vykonávania 

funkcie starostu obce, ku ktorej sa čím ďalej tým častejšie vyjadrujú nielen prítomní poslanci, 

ale aj zúčastnená verejnosť. Posledné zasadnutie obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa 

19. 03. 2025  bolo predčasne ukončené a presunuté na dnešný deň, nakoľko všetci vtedy 

prítomní poslanci odmietli byť zvolení do funkcie zapisovateľa zápisnice a dovtedajšia 

zapisovateľka zápisnice, ekonómka obce p. Eva Kardošová, nebola z osobných dôvodov 

prítomná na zasadnutí obecného zastupiteľstva. Starosta obce napriek tomu, že mal vtedy 

pokračovať vo vedení zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa ďalších bodov schváleného 

programu a napísať si zápisnicu sám, rozhodol sa pre ukončenie zasadnutia obecného 

zastupiteľstva a pre jeho presunutie na iný termín.  

Ospravedlnení poslanci:     - 

Hlavná kontrolórka obce Ing. Jarmila Kušnierová svoju neúčasť na zasadnutí Obecného 

zastupiteľstva Obce Horný Lieskov ospravedlnila. 

Zástupca starostu obce konštatoval, že  počet prítomných poslancov je 5 a OZ je uznášania 

schopné. 

 

Návrhy poslancov: 

 

Zástupca starostu obce Ing. Andrej Torda navrhol doplniť program zasadnutia o ďalší bod: 

 

„Prerokovanie upozornenia prokurátora na porušenie zákona o obecnom zriadení a zákona 

o slobodnom prístupe k informáciám pri zverejňovaní povinných dokumentov a ich 

podpisovaní starostom obce“ – doplniť bod 

 

 

Zástupca starostu obce uviedol program rokovania s navrhnutými zmenami a doplnkami a 

požiadal o schválenie programu podľa zákona č. 369/1990 Zb. § 12 ods. 5. 

 

Obecné zastupiteľstvo Obce Horný Lieskov  

 

schvaľuje  

 

program rokovania s navrhnutými zmenami a doplnkami.  

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

 

Uznesenie bolo prijaté. 
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SCHVÁLENÝ PROGRAM ROKOVANIA: 

 

1. Otvorenie a schválenie programu rokovania 

2. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

3. Priebežné plnenie rozpočtu, schvaľovanie zmien v rozpočte 

4. Správa z kontroly majetku za rok 2024 

5. Návrh rokovacieho poriadku OZ v Hornom Lieskove 

6. Záverečný účet obce za rok  2024  

7. Príkaz na inventúru majetku obce za rok 2024 

8. Prerokovanie upozornenia prokurátora na porušenie zákona o obecnom zriadení 

a zákona o slobodnom prístupe k informáciám pri zverejňovaní povinných 

dokumentov a ich podpisovaní starostom obce 

9. Rôzne 

10. Záver 

 

K bodu 2.: Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice, voľba návrhovej komisie 

 

Overovatelia zápisnice: Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík 

Návrhová komisia:          Ing. Andrej Torda, Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík 

Zapisovateľ:                Ing. Andrej Torda 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

Uznesenie bolo prijaté. 

  

 

K bodu 3.: Priebežné plnenie rozpočtu, schvaľovanie zmien v rozpočte 

 

Predložila ekonómka obce p. Eva Kardošová. 

V tomto bode programu boli prítomným poslancom predložené informácie o priebežnom 

plnení rozpočtu ku dňu 02. 04. 2025. Jednotlivé položky, pri ktorých došlo ku zmenám sú 

prílohou tejto zápisnice a uznesenia a sú prístupné k nahliadnutiu na Obecnom úrade 

v Hornom Lieskove. 

Prítomní poslanci schvaľujú predložené zmeny v rozpočte, so stavom ku  dňu 02. 04. 2025. 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

Uznesenie bolo prijaté. 
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K bodu 4.: Správa z kontroly majetku za rok 2024 

 

Predložil zástupca starostu obce Ing. Andrej Torda. 

V tomto bode programu bola prítomným poslancom predložená „Správa z kontroly prevodov 

nehnuteľného majetku obce podľa §18 f ods. 1) písm i.) Zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov“.  

Sledovaným a kontrolovaným obdobím bol kalendárny rok 2024 a kontrolným orgánom 

hodnotiacim toto obdobie bola hlavná kontrolórka obce Ing. Jarmila Kušnierová, ktorá 

predmetnú správu spracovala a predložila ju na rokovanie OZ. V predloženej správe hlavná 

kontrolórka obce skonštatovala, že na základe vyhodnotenia kontroly prevodov nehnuteľného 

majetku obce, ktorého všeobecná hodnota majetku prevýšila v roku 2024 sumu 20 000 EUR, 

obec Horný Lieskov za sledovaný kalendárny rok 2024 neuskutočnila prevody nehnuteľného 

majetku obce, ktorého všeobecná hodnota bola vyššia ako 20 000 EUR.  

Prítomní poslanci berú na vedomie „Správu z kontroly majetku za roku 2024“. 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

Uznesenie bolo prijaté. 

 

 

K bodu 5.: Návrh rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva Obce Horný Lieskov 

 

Predložil zástupca starostu obce Ing. Andrej Torda. 

Na základe odporúčania Okresnej prokuratúry Považská Bystrica bol spracovaný nový 

Rokovací poriadok Obecného zastupiteľstva Obce Horný Lieskov, ktorý bol v tomto bode 

programu predložený prítomným poslancom na jeho schválenie.  

Rokovací poriadku v súlade ods. 12 §12 Zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov upravuje pravidlá rokovania Obecného zastupiteľstva Obce Horný 

Lieskov, najmä prípravu a obsah rokovania, prípravu materiálov a podkladov na rokovanie, 

spôsob uznášania sa, prijímania všeobecne záväzných nariadenie obce a uznesení OZ, spôsob 

kontroly plnenia uznesení a zabezpečovania úloh týkajúcich sa samosprávy.  

Predložený rokovací poriadok navrhujú prítomní poslanci doplniť v článku 9, bode 9 

nasledovným spôsobom (doplnenie tohto článku hrubo vyznačeným písmom): 

„Ak k prerokovávanej veci, pozmeňujúcemu alebo doplňujúcemu návrhu má poslanec faktickú 

poznámku, táto môže trvať maximálne 3 minúty, ak sa prítomní poslanci vzhľadom na 

dôležitosť a závažnosť prerokovávanej veci nedohodnú inak“. 

Prítomní poslanci schvaľujú „Návrh rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva Obce 

Horný Lieskov“, doplnený v čl. 9 bode 9 vyššie uvedeným spôsobom. 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                
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nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

Uznesenie bolo prijaté. 

 

 

K bodu 6.: Záverečný účet Obce Horný Lieskov za rok 2024 

 

Návrh záverečného účtu obce predložil zástupca starostu obce Ing. Andrej Torda. 

K záverečnému účtu sa tiež svojim stanoviskom vyjadrila hlavná kontrolórka obce              

Ing. Jarmila Kušnierová a odporučila obecnému zastupiteľstvu v Hornom Lieskove 

schválenie Záverečného účtu Obce Horný Lieskov za rok 2024.  

Po prekontrolovaní zo strany prítomných poslancov sa títo rozhodli tento bod programu 

presunúť na nadchádzajúce zasadnutie Obecného zastupiteľstva Obce Horný Lieskov a to 

z dôvodu neprítomnosti starostu obce na dnešnom zasadnutí OZ. Je potrebné, aby starosta 

obce riadne zdôvodnil použitie finančných prostriedkov na niektoré investičné výdavky 

v roku 2024, napr. na výstavbu novej autobusovej zastávky na hornom konci obce, výmenu 

vchodových dverí na budove starej obecnej školy atď., nakoľko tým boli porušené schválené 

zásady hospodárenia s finančnými prostriedkami Obce Horný Lieskov, keďže použitie 

finančných prostriedkov na tieto investičné akcie presiahli sumu, do ktorej o ich použití môže 

rozhodovať starosta obce. Použitie finančných prostriedkov na spomenuté investičné výdavky 

nebolo riadne prerokované a schválené OZ. Výstavba autobusovej zastávky na hornom konci 

obce mala byť  pôvodne hradená z iných a to mimorozpočtových zdrojov. Nikto z prítomných 

nekritizuje realizáciu týchto investičných akcií, pôvodná interpretácia spôsobu financovania 

niektorých investícií sa však značne odlišuje od skutočnosti. Zástupca starostu obce 

poznamenal, že netreba sa len spoliehať na rastúce príjmy obce z hľadiska rastúceho počtu 

obyvateľov a vďaka tomu sa následne púšťať do realizácie rôznych prác bez toho, aby o tom 

rozhodlo aj obecné zastupiteľstvo. Treba sa zameriavať na mimorozpočtové zdroje 

financovania rôznych aktivít v našej obci, ktorých je veľmi veľa, čo si však vyžaduje oveľa 

väčšiu chuť a námahu zo strany starostu obce a nie tak ako je tomu dnes.  

Prítomní poslanci po diskusii k tomuto bodu navrhujú presunúť schvaľovanie bodu č. 6: 

„Záverečný účet Obce Horný Lieskov za rok 2024“ na nadchádzajúceho zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva Obce Horný Lieskov, ktoré bude pevne veríme aj za účasti starostu obce, 

nakoľko je nevyhnutné, aby k vyššie uvedenému zaujal svoje stanovisko a vysvetlenie. 

Zároveň prítomní poslanci navrhujú zmenu v zásadách hospodárenia s finančnými 

prostriedkami obce čo do výšky, o ktorej môže starosta obce rozhodovať bez súhlasu OZ, čo 

bude tiež predmetom rokovania nadchádzajúceho OZ. 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

Uznesenie bolo prijaté. 
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K bodu 7.: Príkaz na inventúru majetku obce za rok 2024 

 

Predložila ekonómka obce p. Eva Kardošová. 

V tomto bode programu prítomní poslanci prerokovali príkaz starostu obce č. 1/2024 na 

vykonanie riadnej inventarizácie majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov k            

31. 12. 2024 v súlade s §29 a §30 zákona NR SR č. 431/2002 Z. z. o účtovníctve v znení 

neskorších predpisov, v zmysle zásad hospodárenia s finančnými prostriedkami a s majetkom 

obce Horný Lieskov. Riadna inventarizácia majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov 

k 31. 12. 2024 bude vykonaná v rozsahu: 

1. Peňažné prostriedky v hotovosti 

2. Ceniny 

3. Materiálové zásoby 

4. Inventarizácia záväzkov, rozdielu majetku a záväzkov a ostatných zložiek majetku, 

inventarizácia zostatkov na účtoch, zúčtovacích vzťahov, finančných účtov, 

inventarizácia obstarania nehmotného a hmotného majetku. 

 

K vykonaniu inventarizácie boli menovaní členovia dielčej a ústrednej inventarizačnej 

komisie v zložení: 

 

Dielčia inventarizačná komisia: 

 Predseda: Miroslav Koštial  

 Členovia: Jozef Švec 

Miroslav Pavlík    

Jozef Pavlík 

Ing. Andrej Torda 
    

Ústredná inventarizačná komisia: 

 Predseda: Ing. Andrej Torda 

 Členovia: Miroslav Koštial  

                                   Jozef Pavlík  

   Miroslav Pavlík 

   Jozef Švec 
 
 

     Prítomní poslanci schválili zloženie jednotlivých komisií a vymenovanie ich členov do 

týchto funkcií. 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

 

Uznesenie bolo prijaté. 
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K bodu 8.:  Prerokovanie upozornenia prokurátora na porušenie zákona o obecnom 

zriadení a zákona o slobodnom prístupe k informáciám pri zverejňovaní povinných 

dokumentov a ich podpisovaní starostom obce 

 

Doplňujúci bod programu predložil zástupca starostu obce Ing. Andrej Torda. 

Obci Horný Lieskov bolo listom č. Pd 163/24/3306-6 zo dňa 29. 01. 2025 doručené 

„Upozornenie prokurátora na porušenie zákona o obecnom zriadení a zákona o slobodnom 

prístupe k informáciám pri zverejňovaní povinných dokumentov a ich podpisovaní starostom 

obce“. Prokurátorka Okresnej prokuratúry Považská Bystrica na základe §28 od. 1 zákona       

č. 153/2001 Z. z. o prokuratúre podala obci Horný Lieskov upozornenie prokurátora, ktoré 

poukazuje na porušenie ustanovení §12 ods. 4, ods. 10 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v spojení s ustanovením §5 ods. 2, ods. 8 zákona č. 211/2000 Z. z. o slobodnom 

prístupe k informáciám, ku ktorému došlo v súvislosti so zverejňovaním návrhov programu 

zasadnutia obecného zastupiteľstva dňa 27. 03. 2024, 12. 06. 2024, 18. 09. 2024 a                  

11. 12. 2024, zápisníc a uznesení z týchto zasadnutí, ako aj pri podpisovaní zápisníc 

a uznesení starostom obce. Na základe doručeného upozornenia prokurátora navrhla 

prokurátorka Okresnej prokuratúry Považská Bystrica: 

1. prejednať upozornenie prokurátora s pracovníkmi, ktorí zabezpečujú povinné 

zverejňovanie dokumentov, 

2. v budúcnosti zabezpečiť dôsledné dodržiavanie ustanovenia §12 ods. 4, zákona 

o obecnom zriadení v spojení s ustanovením §5 ods. 2, ods. 8 zákona o slobode 

informácií pri zverejňovaní povinných dokumentov, 

3. v budúcnosti zabezpečiť dodržiavanie ustanovenia §12 ods. 10 zákona o obecnom 

zriadení tak, aby bolo zrejmé, kedy starosta podpísal zápisnice zo zasadnutia obecného 

zastupiteľstva, ktoré obsahujú prijaté uznesenia resp. či pri niektorom využil svoje 

sistačné právo a uznesenie nepodpísal, teda bezpodmienečne označiť dátumom podpis 

starostu pri uzneseniach obecného zastupiteľstva, 

4. pri formulovaní prijatých uznesení je potrebné dbať na obsahovú stránku z hľadiska 

ich určitosti a zrozumiteľnosti.  

 

Prítomní poslanci berú na vedomie upozornenie prokurátora na porušenie zákona o obecnom 

zriadení a zákona o slobodnom prístupe k informáciám pri zverejňovaní povinných 

dokumentov a ich podpisovaní starostom obce č. Pd 163/24/3306-6 zo dňa 29. 01. 2025. 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

Uznesenie bolo prijaté. 

 

 

K bodu 9.: Rôzne 

 

V tomto bode programu sa prítomní poslanci najskôr vrátili k doplňujúcemu bodu programu 

č. 8 a teda k upozorneniu prokurátora č. Pd 163/24/3306-6 zo dňa 29. 01. 2025. V upozornení 

sú spomínané len zápisnice a uznesenia zo dňa 27. 03. 2024, 12. 06. 2024, 18. 09. 2024 a     
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11. 12. 2024, ktoré boli predložené na kontrolu prokurátorke Okresnej prokuratúry Považská 

Bystrica. K rokovaniam obecných zastupiteľstiev došlo aj v termíne 08. 10. 2024 a                  

14. 10. 2024, ktoré však neboli predložené na kontrolu a doteraz ani neboli zverejnené na 

webovej stránke obce. Predmetom rokovania týchto dvoch obecných zastupiteľstiev bol návrh 

na zníženie úväzku starostu obce na úroveň 0,75 násobku, resp. vyjadrenie starostu obce 

k svojmu ďalšiemu pôsobeniu a vôbec zotrvaniu vo funkcii starostu obce. Obe tieto 

zasadnutia obecného zastupiteľstva sa riadili podľa schváleného programu, mali určeného 

zapisovateľa zápisnice a overovateľov zápisnice. Pred konaním obecného zastupiteľstva dňa 

08. 10. 2024 bola poslancom OZ doručená pozvánka, na konaní OZ dňa 14. 10. 2024 sa 

poslanci Obecného zastupiteľstva Obce Horný Lieskov dohodli na OZ konanom dňa            

08. 10. 2024. Čo sa týka priebehu konania týchto dvoch zasadnutí obecných zastupiteľstiev, 

na OZ konanom dňa 08. 10. 2024 bolo dôvodom na jeho zvolanie podanie návrhu na zníženie 

úväzku starostu obce samotným starostom obce a predchádzajúci vývoj situácie v našej obci, 

na ktorý okrem poslancov obecného zastupiteľstva začali poukazovať aj občania obce, ktorí 

sa začali aj pravidelne zúčastňovať na zasadnutiach Obecného zastupiteľstva Obce Horný 

Lieskov. Na týchto zasadnutiach bolo poukazované na slabú výkonnosť až nečinnosť starostu 

obce pri riešení problémov v obci, kedy buď občanom nezdvihne telefón, nereaguje alebo sa 

vzniknutý problém jednoducho dlhodobo nerieši. Sú to tiež viaceré pochybenia, ku ktorým 

doteraz došlo, či už vážnejšie alebo menej závažné. Ďalej je to nezáujem zapájať obec do 

nových projektových výziev a pracovať tak na príprave projektových dokumentácií a s tým 

súvisiacich potrebných povolení. Taktiež organizovanie a príprava kultúrno-spoločenských 

a športových podujatí, ktoré sa v obci počas roka konajú, zostala viacmenej na pleciach 

jednotlivých občianskych združení a ľudí, ktorí sa ochotne a nezištne podieľajú na kultúrno-

spoločenskom živote a dianí v našej obci. Občania sa taktiež sťažujú na častú neprítomnosť 

starostu obce na obecnom úrade počas stránkových dní, kedy je nedostupný občanom pri 

riešení ich problémov a potrieb. Na základe vyššie uvedeného vtedy prítomní poslanci hneď 

neprijali návrh starostu obce na zníženie úväzku na úroveň 0,75-násobku ale vyzvali ho, aby 

vôbec prehodnotil svoje zotrvanie vo funkcii starostu obce, nakoľko napriek viacerým 

doterajším výzvam na nápravu a zvýšenie efektívnosti vykonávanej funkcie nedošlo 

k náprave. Svojim ďalším zotrvávaním vo funkcii sa bude tento problém len prehlbovať 

a obec bude ďalej a ďalej prichádzať o možnosti na získavanie mimorozpočtových zdrojov, 

ktoré by viedli k rozvoju a zvyšovaniu kvality bývania v našej obci. Záverom zasadnutia OZ 

dňa 08. 10. 2024 bolo zvolanie ďalšieho zasadnutia OZ v termíne 14. 10. 2024, kedy sa mal 

starosta obce vyjadriť, či vzhľadom ku skutočnostiam z posledného obdobia čo sa týka jeho 

spôsobu vykonávania funkcie starostu obce, bude naďalej pokračovať vo svojej funkcii alebo 

svoje pôsobenie vo funkcii starostu Obce Horný Lieskov ukončí a vzdá sa tak svojho 

mandátu. Tieto skutočnosti, na základe ktorých to dospelo až do súčasnej situácie, boli 

povedané a následne zapísané v zápisniciach z posledných zasadnutí Obecného zastupiteľstva 

Obce Horný Lieskov. Starosta obce sa k svojmu ďalšiemu zotrvaniu vo funkcii starostu Obce 

Horný Lieskov vyjadril na vtedy konanom OZ pred prítomnými poslancami tak, že aj 

s ohľadom na podporu a odporúčania niektorých svojich voličov sa rozhodol ďalej pôsobiť vo 

vykonávanej funkcii, nakoľko bol do svojej funkcie zvolený na štyri roky a počas svojho 

pôsobenia vo funkcii starostu obce chce svojim voličom dokázať, že si ich podporu vo 

voľbách do orgánov samosprávy obcí, ktoré sa konali v roku 2022, zaslúžil. Prítomní poslanci 

toto vyjadrenie starostu obce síce naďalej rešpektujú, ale v žiadnom prípade sa s ním doteraz 

nestotožňujú, nakoľko to, či si zaslúži alebo nezaslúži svoj mandát mohol svojim voličom 

a občanom Obce Horný Lieskov dokázať už počas doterajších dvoch rokov vykonávania 

funkcie starostu obce a z ich pohľadu tak doteraz neurobil. Na zasadnutí OZ dňa 14. 10. 2024 

vyzvali starostu obce, aby týchto svojich voličov pozval na najbližšie zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva Obce Horný Lieskov, ktoré sa konalo dňa 11. 12. 2024, aby na vlastné oči 
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mohli vidieť priebeh rokovania obecného zastupiteľstva a aby pred všetkými vyjadril svoje 

návrhy na zlepšenie doterajšieho spôsobu vykonávania funkcie starostu obce. Prítomní 

poslanci vtedy upozornili starostu obce, že budú pozorne sledovať vývoj situácie v obci, jeho 

snahu, dochádzku a efektívnosť výkonu funkcie starostu obce. Ak sa situácia napriek tomu 

nezlepší, niektorí z poslancov sú ochotní sa vzdať aj svojich mandátov poslancov obecného 

zastupiteľstva, pretože mali úplne inú predstavu o spolupráci a o fungovaní obce s ohľadom 

na jej ďalší rozvoj. Na rokovaní OZ dňa 11. 12. 2024 sa však zúčastnilo okrem poslancov, 

ekonómky obce a hlavnej kontrolórky obce len zopár občanov Obce Horný Lieskov, ktorí sa 

na zasadnutiach obecného zastupiteľstva zúčastňujú pravidelne. Aj z toho bola viditeľná 

podpora, ktorú v súčasnosti starosta obce v Obci Horný Lieskov aktuálne má zo strany svojich 

voličov. Je potrebné si však uvedomiť, že za výkon svojej funkcie starosta obce poberá plat, 

ktorého výška je násobkom priemernej mzdy v národnom hospodárstve za predchádzajúci rok 

a koeficientu podľa počtu obyvateľov obce. V súčasnosti je plat starostu Obce Horný Lieskov 

na úrovni 2 515,00 EUR/brutto (priemerná mzda za rok 2024 predstavuje 1524,00 EUR x 

1,65 koeficient pre obec do 500 obyvateľov). V krátkej dobe sa očakáva potvrdenie zo 

Štatistického úradu SR, na základe ktorého Obec Horný Lieskov oficiálne presiahne počet 

obyvateľov 500 a tým pádom bude koeficient na úrovni 1,83. To spôsobí rast platu starostu zo 

súčasných 2 515,00 EUR/brutto/mesačne na 2 789,00 EUR/brutto/mesačne. Prítomní poslanci 

sa opäť zhodli na tom, že sa jedná o plat, ktorý si náš starosta za svoj doterajší výkon funkcie 

absolútne nezaslúži. Mesačné náklady na plat starostu obce vrátane odvodov zamestnávateľa 

(ktorým je samozrejme obec), sa tak mesačne vyšplhajú do výšky cca 3 800 EUR, čo za rok 

predstavuje sumu cca 45 600 EUR. Na to, že za obdobie viac ako dvoch rokov vykonávania 

funkcie starostu obce jej súčasným predstaviteľom sa do obce z mimorozpočtových zdrojov 

nezískalo takmer nič (s výnimkou dotácií na hasičskú súťaž a Dychfest, kde obe tieto žiadosti 

pravidelne pripravuje zástupca starostu obce), je to naozaj veľmi smutné konštatovanie. 

Zástupca starostu obce zároveň nezabudol podotknúť, že v čase, keď vykonával funkciu 

starostu obce on a poberal za ňu plat na úrovni cca 1 500 EUR v hrubom, sa na obecných 

vitrínach v obci a pri kostole zverejňovali plagáty poukazujúce na jeho „nehoráznu“ výšku 

platu. A vtedy nikto nebral ohľad na to, že v obci sa pripravovali a realizovali investičné 

projekty cez dotácie a nenávratné finančné príspevky, organizovali sa obecné podujatia a 

obecné brigády, realizovala a rozširovala sa výstavba rodinných domov, ktorá spôsobila 

intenzívny nárast počtu obyvateľov, čo prinieslo a naďalej bude prinášať do rozpočtu obce 

nemalé finančné prostriedky.  

Prítomní poslanci sa na zasadnutí dnešného obecného zastupiteľstva spoločne zhodli na tom, 

že najideálnejším riešením by bolo zvolanie stretnutia občanov našej obce tak, ako tomu bolo 

v minulosti. Kde sa poukázalo na všetko, čo sa v našej obci podarilo za predchádzajúce 

obdobie, predstavili sa plány do budúcna, čo všetko sa v obci zorganizovalo a čo sa v obci 

plánuje zorganizovať. Takéto stretnutie by však mal iniciovať starosta obce, pretože ten má 

mať o všetkom najväčší prehľad a má mať predstavu, čo a ako sa v našej obci bude vyvíjať 

ďalej. Zástupca starostu obce zároveň doplnil, že je to aj vhodný priestor na to, aby sa 

niektoré veci uviedli na pravú mieru, pretože v obci existuje a dlhodobo pretrváva mylná 

predstava o tom, ako je to so zadĺženosťou našej obce, čo sa týka úverového zaťaženia. Dlh 

obce k 31. 12. 2024 je na úrovni 10,77 %, prípustná miera je 60 %. Dlhová služba obce (ročné 

splátky úverov vo vzťahu k bežným príjmom obce) je k 31. 12. 2024 na úrovni 2,23 %, 

prípustná miera je na úrovni 25 %. Všetky doteraz prijaté úvery z bánk boli za účelom 

prípravy projektov, spolufinancovania projektov a financovania investičných akcií. Nie za 

účelom financovania bežných výdavkov obce. Vzhľadom k rastu počtu obyvateľov rastú aj 

príjmy obce, čiže nie je problém s úhradami úverových splátok. Ak by sme v tomto roku napr. 

nič naviac nefinancovali v porovnaní s minulým rokom, podľa očakávaných príjmov by sme 

mohli ušetriť cez 30 000 EUR a tým by sme sa dokázali zbaviť akýchkoľvek doterajších 
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dlhov obce (celková suma dlhu obce k    31. 12. 2024 je vo výške 28 344,19 EUR). Bolo by to 

však zbytočné, pretože úvery boli uzatvorené s pomerne výhodnými úrokovými sadzbami 

a treba sa radšej zamerať na nové príležitosti a projekty, ktoré by sme vďaka týmto rastúcim 

príjmom vedeli zafinancovať a získať tak x-násobne viac finančných prostriedkov na 

realizáciu investičných projektov a zámerov. Takže ak tu chce niekto rozprávať o tom, že 

v obci sa nič nerobí alebo sa nedá robiť preto, lebo obec je zadĺžená, je na veľkom omyle 

a treba prísť na zasadnutie obecného zastupiteľstva, kde to bude všetkým prítomným 

vysvetlené pre prípad potreby a uvedenia vecí na pravú mieru. Ak sa v obci nič nerobí a obec 

sa nepripravuje na nové investičné príležitosti, kde môže získať finančné prostriedky cez 

rôzne dotačné schémy a nenávratné finančné príspevky, tak je to preto, že  nie je chuť, vôľa 

a záujem zo strany starostu obce. Najnáročnejšie obdobie, čo do nedostatku finančných 

prostriedkov, bolo na obci v rokoch 2009 – 2014, kedy prebiehala a doznievala hospodárska 

kríza, ktorá sa výrazne prejavila na prepade podielových daní, ktoré sú hlavným zdrojom 

financovania chodu samospráv. Projekty, ktorých realizáciu má v súčasnosti obec pred sebou, 

boli pripravované v minulých rokoch. Tým máme na mysli dlhoočakávané oplotenie 

cintorína, vrátane doplnenia ďalšieho chodníka a lavičiek, kde sa tento projekt pripravoval 

a podávala sa žiadosť o poskytnutie NFP na prelome rokov 2019 a 2020. Druhým projektom 

je projekt rekonštrukcie a dobudovania amfiteátra, ktorý bol pripravovaný v roku 2017, kedy 

však nebol tento projekt úspešný, pretože vo vtedy vyhlásenej výzve bola určená nízka 

alokácia finančných prostriedkov a do výzvy sa prihlásilo veľké množstvo projektov. 

V súčasnosti je možné na tento projekt, ktorý má spracovanú projektovú dokumentáciu 

a vydané stavebné povolenie ešte z roku 2017, získať financovanie z mimorozpočtových 

zdrojov cez Radu partnerstva vo výške 310 000 EUR, čo by znamenalo realizáciu doteraz 

najväčšieho projektu v našej obci, ktorý by výrazne zmenil vzhľad nášho amfiteátra a dal by 

mu tak možnosť všestranného využitia. Aj preto je potrebná účasť starostu obce na 

nadchádzajúcom obecnom zastupiteľstve, aby mohol všetkých prítomných informovať o stave 

spomínaných dvoch projektov a aby sa pre potreby prípravy a realizácie spomínaných 

projektov prijali všetky potrebné uznesenia.  

V rámci diskusie v tomto bode programu vystúpila aj p. Emília Košútová, ktorá všetkým 

prítomným poslancom vytýkala, že nedostatočne kontrolujú dochádzku starostu obce, jeho 

plnenie si povinností vyplývajúcich mu z funkcie starostu obce a taktiež jeho príchod 

a prítomnosť na pracovisku pod vplyvom návykových látok. Zasadnutí obecného 

zastupiteľstva sa ako občan našej obce zúčastňuje už viac ako rok, nevidí však žiadny progres 

vo vývoji situácie, skôr naopak, z jednotlivých poslancov cíti postupnú rezignáciu na svoje 

funkcie a to, ako to s celou obcou ide „dole vodou“. Apeluje na súčasného starostu obce, aby 

sa neodkladne vzdal svojho mandátu a prestal tak ďalej robiť sebe a aj tejto obci hanbu 

a škody, ktoré si zrejme ani neuvedomuje. Prítomní poslanci sa voči jej vytýkaniu ohradili 

tým, že každý z nich má svoje zamestnanie, svoje rodiny, svoje starosti a nebudú predsa na 

niekoho dozerať ako na malé dieťa. Je im samozrejme veľmi ľúto, kam súčasná situácia 

dospela, ale je predsa aj na občanoch tejto obce, aby vo väčšej miere začali vyjadrovať svoju 

nespokojnosť s chodom a riadením tejto obce a nie len aby nad všetkým mávli rukou. Majú 

tiež svoju mieru zodpovednosti na tom, kam súčasná situácia dospela, pretože veľa z nich 

súčasného starostu do jeho funkcie volilo. Pre veľkú časť z nich je však spôsob vykonávania 

funkcie starostu obce jej súčasným predstaviteľom značným sklamaním a mali od neho oveľa 

väčšie očakávania. 

 

Prítomní poslanci ďalej venovali pozornosť aktuálnemu stavu amfiteátra „pod Smriečím“ 

a tiež kultúrneho domu, ktorým sa nevenuje dostatočná pozornosť a nevykonáva sa údržba. 

Už v minulosti bola zhoda na tom, že oba tieto priestory potrebujú svojho správcu, ktorý bude 

dodržiavať kontrolu nad poriadkom, predovšetkým nad poriadkom v areáli amfiteátra 
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a viacúčelového ihriska. Všade sa nachádzajú odpadky, nie sú tam rozmiestnené vrecia na 

odpadky, viacúčelové ihrisko po okrajoch prerastá trávou a burinou, sú roztrhané siete po 

obvode ihriska a na futbalových bránkach, oplotenie amfiteátra je na viacerých miestach 

poškodené. Je potrebné amfiteáter a ihrisko viackrát do týždňa navštíviť, či už počas dňa ale 

aj v poobedňajších hodinách, aby návštevníci týchto priestorov vedeli, že amfiteáter a ihrisko 

sú kontrolované a musí byť na nich dodržiavaný poriadok. Ak sa poriadok naďalej nebude 

dodržiavať, začne sa ihrisko a amfiteáter uzamykať a kľúče budú len na zapožičanie, aby za 

poriadok boli zodpovední tí, ktorí si kľúče zapožičiavajú. Vhodné by bolo aj rozšírenie 

kamerového systému v okolí amfiteátra, pretože jediná kamera, ktorá je tam momentálne 

umiestnená, nedokáže monitorovať celý priestor a v prípade potreby identifikovať osoby, 

ktoré tam spôsobujú neporiadok, aby mohli byť upozornené, prípadne sankcionované za 

spôsobené škody. 

Čo sa týka priestorov kultúrneho domu, predovšetkým priestory sociálnych zariadení 

a kuchynky by sa zišli po takmer ôsmich rokoch premaľovať a vhodným spôsobom tieto 

priestory pozbavovať plesní, nakoľko všetkým prítomným je zrejmé, že sa jedná o staršiu 

budovu, ktorá nie je dostatočne a pravidelne vetraná a vykurovaná.  

 

Niektorí občania obce taktiež dlhodobo poukazujú na chýbajúce dopravné zrkadlo na 

križovatke pri odbočke k obecnému úradu a k materskej škole. Na betónovom elektrickom 

stĺpe na rázcestí je už dlhšiu dobu umiestnená konzola na upevnenie zrkadla, avšak bez 

zrkadla. Jedná sa o pomerne frekventovanú križovatku, kde by umiestnenie dopravného 

zrkadla výrazne napomohlo bezpečnosti cestnej premávky v tomto úseku cesty, najmä pri 

vychádzaní z vedľajšej cesty v smere od obecného úradu na hlavnú cestu. 

Občania taktiež poukazujú na nedostatočnú zimnú údržbu miestnych komunikácií, kedy sa 

napriek tomu, že snehu je čím ďalej tým menej, komunikácie neodhŕňajú vtedy keď je to 

najviac potrebné. Keď sa s potrebou odhrnutia snehu obracajú na p. Kožúrika, zodpovedného 

za zimnú údržbu komunikácií v našej obci na základe zmluvy, tak im odpovie, že príkaz na 

odhŕňanie snehu v obci mu zadáva starosta obce a nech sa obracajú na neho. A keď sa 

nespokojní občania obracajú na starostu obce, tak ten im nezdvíha telefón. 

 

Prítomní poslanci berú na vedomie všetky témy diskutované v tomto bode programu. 

 

Hlasovanie:    

za:   5 poslanci:  Ing. Andrej Torda, Miroslav Koštial, Jozef Švec,  

                                                       Jozef Pavlík, Miroslav Pavlík                                      

proti :  - 

zdržal sa: -                                

nehlasovali:  -                           

neprítomní pri hlasovaní: - 

     

 

Uznesenie bolo prijaté. 
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K bodu 9.: Záver 

 

Zástupca starostu obce poďakoval všetkým prítomným za účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

Zasadnutie OZ bolo ukončené  o 19.20 hod. 

 

Zapísal: Ing. Andrej Torda 

 

 

 

                                                                              ....................................................  

                                                                                                  Ing. Andrej TORDA 

                                                                                                zástupca starostu obce 

 

 

Overovatelia:         

 

Jozef Pavlík  ........................................ 

 

 

Miroslav Pavlík ........................................ 

 

 

Zápisnica zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Horný Lieskov konaného dňa           

02. 04. 2025, bola zástupcom starostu obce Ing. Andrejom Tordom, zapisovateľom zápisnice 

Ing. Andrejom Tordom a overovateľmi zápisnice p. Jozefom Pavlíkom a p. Miroslavom 

Pavlíkom podpísaná dňa 10.04. 2025 . 

 


